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Drugla mfejsca W Wojewódzkim Turnieju 
Domów Dziacka zajął DD "Skarbek" z Polkowie. 

"Skarbek" wygrał organy 

Skarbek stoi opuszczony bowiem Jego wychowankOWie wyjechali do 
• szkoly w przyrodzie' nad morze. Fot. : A. Lech 

Wygrały samorządy 

W sobotę 25 bm w Legnicy odbyl 
się Wojewódzki Turniej Wiedzy Domów 
Dziecka. Jego organizatorem było Ku
ratorium Oświaty i Młodzieżowe Cen· 
trum Kultury ,Harcerz' w Legnicy. Dzie
ci i młodzież rywalizowały ze sobą mię
dzy innymi w konkursach: historycz
nym, recytatorskim, tańca i plastycz
nym. Polkowicki ,Skarbek' zaprezen
tował się doskonale. Jego wychowano 
kowie przedstawili inscenizację bajki 
Ignacego Krasickiego, ,Wśród serdecz
nych przyjació! psy zająca zjadły". Poza 
tym do turniejowej punktacp zaliczana 
byla reklama domu dziecka. Polkowic
cy wychowankowie zobrazowali jak 
dzieci są przyjmowane w ich domu. Z 
kolei Ścinawa w tej konkurencji przed
stawila remont swojego domu. który 
ciągle trwa I będzie ukończony. 

Nad przygotowaniem ośmioos
obowego zespołu ,Skarbka: czuwala 
Beata Skowrońska. Do Polkawie dzle· 
ci przywiozły wartościowe nagrody w 
postaci elektronicznych organów Ca· 
sio, pilek do siatkówki i koszykówki a 
takie worka slodyczy . 

Poza Wojewódzkim Turniejem 
Domów Dziecka w Legnicy, w miniony 
weekend w Lubinie odbyły się rejono
we eliminacje do konkursu Młode gier 

stawiciele Szkoly Podstawowej nr 1 w 
Polkowicach. Pierwsze miejsce w ka· 
tegorii solistek. zajęła Eltbieta Wal
kowska. która jest wychowanką DO 
,Skarbek'. Poza tym zespół wokalny 
SP 1, który prowadzi nauczycielka Da
nuta Uezyńska. w którego skład wcho· 
dzi dwanaście osób zdobył drugie miej· 
sce. To nie wszystkie sukcesy rejono· 
wej rywalizacji. Trzecie miejsce w kon
kursie .Mlode glosy', zdobyla Alicja 
Kwiatkowska, solistka wokalno·instru· 
mentalna. (pll) 

W marcu na wniosek Sejmiku 
Samorządowego, Prezydent RP skie
rował do Trybunalu Konstytucyjnego 
wniosek kwestionujący post.awę MI
nisterstwa Rnansów. Postawa ta na· 
kazując określone zachowania 
podmiotom gospodarczym, wykra· 
czała poza proces stosowanego pra· 
wa stając slę w rzeczywistości poza· 
konstytucyjną formą jego tworzenia. 
Prezydent Aleksander Kwaśniewski 
poparł wtedy wniosek sejmiku. Do· 
dajmy, że wniosek dotyczył okólniku 
Modzelewskiego wprowadzającego 
zmiany w sposobie naliczania podat· 
ku od nieruchomości dla jednooscr 
bowych spółek skarbu państwa. Na 
naszym terenie reprezentuje je .Pol· 
ska Miedt' SA. 

podatkowych. W rezultaele Trybunał sy'. W konkursie wystartowali przed-
uznał roszczenla m.in Sejmiku Samo· k~----------~,--~---="'=':"--~~'=~~~~~~~~ 

We wtorek dotarla do nas wia· 
domość, że trybunal konstytucyjny po. 
zytywnie rozpatrzyl wniosek Prezyden· 
ta dotyczący interpretacji przepisów 

rządowego Województwa LegnickJe· 
go l wydał orzeczenie w którym stwier· 
dzil, że podatek winien być naliczany 
od wartości brutto nieruchomości za
kładów znajdujących się na terenie 
gminy, a nie netto. Oznacza to, że 
stary sposób naliczania podatku od 
nieruchomości będzie stosowany po. 
nownie. Dotyczy to zarówno ubiegle· 
go jak i obecnego roku. 

Dzięki orzeczeniu Trybunalu 
Konstytucyjnego, gminy odzyskają 
utracone pieniądze. Na terenie nasze· 
go województwa w grę wchodzi około 
220 mld starych zJ nadpłaty, której 
gminy nie będą musiały zwracać ,Pol· 
skiej Miedzi'. 

O tym w jaki spos6b gminy odzy· 
skaJą swoje pieniądze w następnym 
numerze ,Gazety Polkowickiej" 

(Pll) 
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Magazyn 
Miedziowy 

• Wojciech Maślanka, zastępca dyrektora 
Zakładu Hydrotechnicznego, odpowiedzial
ny za zbiornik odpadów poflotacyjny żela
zny Most, bierze udZiał w składzie delegacji 
KGHM Polska Mledt SA, która wraz z Jemeń
czykaml przebywa w Mongolll. W kraju tym 
znajdują się bogate złoża miedzi, o których 
Jak dotąd milczały ~wlatowe biuletyny. 

• Państwowy Instytut Geologiczny ocenia 
zasoby złota w Złotym Stoku pod Klodz
kiem na około 30 ton. Z wcze~oleJszych 
naszych informacji wiemy, że koncesję na 
eksplotacJę tych złóż w stycznlu tego roku 
otrzymał KG HM Polska Mledt SA. Wydoby
cie jest opłacalne w momencie, gdy w Jednej 
toole skały znajduje się rn1nlmum 1,5 g kru-
zcu. Zdaniem ekspertów, w Złotym Stoku 
może być nawet trzy razy tyle. Tona zlota 
aktualole na rynku kosztuje 33,6 mln zło
tych . 

• Z danych szacunkowych Państwowego 
Instytutu Geologicznego od XlI wieku do 
1945 roku w Sudetach wydobyto 13-18 ton 
złota . Tymczasem według geologów z tego 
samego Instytutu na razie nie grozi nam 
gorączka, a Sudety nie staną się Klondike. 
Jednak w ciągu roku powinno tam powstać 
cztery albo pięć kopalń złota . Będą one w 
stanie wydobywać do trzech ton złota rocz
ole. To oczyw~de odrobina w porównaniu 
z takimi potęgami, jak Republika Południo
wej Afryki (ponad 500 ton z10ta rocznie) czy 
Stany Zjednoczone (300 ton). Jednak jdll 
sprawdzą się prognozy, tO Polska może stać 
się czwartym producentem zlota w Europie, 
po Francji, Szwecji I Fln1andlJ. 

• W Legolcy odbyło się Ogólnopol kle 
Sern1narlum Zakładów Pracy Qltoolonej. W 
obradach uczestniczyi między Innymi Stani
sław Slewlerskl, prezes KGHM Polska Mledt 
SA. OrganlzatoramJ sern1narlum byli m.In . 
wojewoda legnick.I Ry zard Maraszek ora.z 
Józef Spyra, wiceprezydent Konfederacji Pra
codawców Polskich I prezes Doln~IAłsklej 
Spółki Inwestycyjnej. Haslem seminarium 
by lo ,Jedno rn1ejsce pracy to dziesięć razy 
więcej olż IItoSć". 

• Plan restrukturyzacji przewiduje odda
nie MInterferiom" ostatnlch oorodków wcza
sowych będących w gestii OddZiałów .Pol
skiej Miedzi'. Jedyny zak.ladowy oorodek, 
jaki zostanie przy HM Głogów to .~na 
Dolina" kolo Glogówka, której finalizowany 
Je t remom kapitalny. 

• Związek Zawodowy Pracowników Prze
myslu Miedziowego zaprotestował przeciw
ko wniesionemu przez Uolę Wolnoocl do 
Sejmu projektowi ustawy, likwidującej obo
wiązek tworzenia przez pracodawców za
k.Iadowych funduszy ~ladczeń socjalnych, 
co zdaniem zwlAłzkowców pogorszy SytUa
cję ludzi biedniejszych, którzy z tych fundu
szy korzystali. 

• KGHM Polsk.a Miedt SA nie ma planów 
zatrudnlenla górników z województwa wal-

brzysklego, poniewat nie ma takich potrzeb. 
Z informacji Piotra BIelawskIego, rzecznika 
prasowego zarządu .Polskiej Miedzi" wyni
ka ponadto, :te nie zaciągnięto w tej sprawie 
żadnych zobowiązań. 

• Edward Poznar, były dyrektor ZUG 
,Lena", a w ostatnim czasie ZG ,Konrad', 
został prezesem spólkl .ZANAM" w Polko
wicach remontującej maszyny i urządzenia 
górnicze. Polkowlcka firma przechodzJła 
ostatnio poważne problemy ekonomiczne. 

• Po okresie wysokich notowań cen rn1e
dzI na Londyńskiej Giełdzie Metali, w koń
cówce ubiegłego tygodnia doszło do po
ważnego spadku cen tego metalu. 20 maja 
br. za tonę rn1edzl płacono tylko 2405 USD. 
W trakcie tego tygodnia cena spadła prawie 
o 500 dolarów. GłówflAł przyczyną byl wzrost 
zapasów miedzi I Jej wyprzedaż przez fun
dusze Inwestycyjne, jak również przez firmy 
spekulacyjne. 

• Województwo legnickie odwiedził Le
szek Miller, szef Urzędu Rady Ministrów. 
Podczas dwudnloweJ wizyty nasz go~ć na 
spotkaniu z przedstawicielami administracji 
rządowej I samorządowej mówił o projek
tach reformy centrum. Zapowiedział, że do 
końca roku powinny skończyć się dyskusje 
nad koncepcjami przyszlego podZiału tery
toriałnego kraju, za~ w 1998 roku rozpocz
nie się jej wdra:tanle. Leszek Miller byl go
~Iem uroczystooci zakończenia XXVII ogól
nopolskiego turnieju chórów .Legica-Can
tat". Uczestniczy I także w otwarciu Domu 
Pomocy Społecznej w legnicy oraz spotkał 
się z zarządem KGHM Polska Miedt SA. 

• Od patdzlernlka bietącego roku w Gło
gowle rozpocznie swoją dzlalaln~ć filia Aka
dernll Ekonomicznej we Wrocławiu. Będzie 
to druga w tym ml~le płatna wyższa uczel
nia, pierwsza kształci Informatyków. W za
my~le filia ma dostarczać specjalistów od 
zarządzania I markellngu dla KGHM Polska 
Mledt SA. Dlatego tet iolcjatorami jej utwo
rzenia są nie tylko akademia I władze mia
sta, ałe także miedZiowa firma . 

• KGHM Polska Mledt SA, Telekomuni
kacja Polska SA oraz Zaklady "Polar" lO lały 
uznane przez m1odz1eż, która odwiedziła nie
dawno zakończone Ogólnopolskie Targi Pra
cy Wroclaw '96, za najatrakcyjniejszych pra
codawców polskich. W Imprezie wzięlo 
udział 25 flrm, które swoje oferty skierowały 
głównie do absolwentów wyższych uczelni 
oraz szkół ~rednjch o profilu ekonomicznym 
I technicznym. Większooć firm zglaszało za
potrzebowanie na wysoko kwalifikowanych 
ekonomistÓW, zwłaszcza specjalistów w za
kresie zarządzania I marketingu. 

• PoniedZiałkowa sesja legnickiej rady 
miejskiej zdominowana została przez tema
tykę gospodarczą. Między Innymi radni dys
kutowali o przystąpieniu do spółki Specjal
na Strefa Ekonomiczna Zagłębia Miedziowe
go, która ma mieć charakter rozproszony; 
Polkowice, Krzywa I legnica. 

• Zasada swobodnego wyboru lekarza 
będzie obowiAlzywać we wszystkich placów
kach Miedziowego Centrum Zdrowia SA. 
Wprowadzono ją dopiero teraz, po prze
kształceniu górnlczo-hutnJczej słutby zdro
wia w spółkę . Pacjenci przemysłowych po
radni rejonowych I stomatologicznych w Le-

2 

gnlcy, Glogowle I Lubinie mają czas do koń
ca lipca br , by zastanowić się, z usług których 
lekarzy zechcą korzystać Jeszcze w tym roku. 
Na początku każdego roku można swój wy
bór zweryfikować. Jeśli kto~ nie zadeklaruje 
zmiany, zo tanie przypisany do uprzednio 
wybranego lekarza. Swobodny wybór leka
rza trwa również w górnlczej przychodni 
zdrowia w Polkowicach. 

• Od początku zgadzamy się się w wielu 
kwestiach dotyczących restrukturyzacji ,.pol
skiej Miedzi", tyle że mówimy zupełnie In
nym Językiem - poWledzIaJ Ryszard Zbrzy
zny podczas poniedziałkowego spotkania, 
Jakle odbyło się w lubińskim Regionalnym 
Klubie Biznesu. Go~lem spotkania byl dr 
Inż. Andrzej Janowski, dyrektor depanamentu 
restrukturyzacji ciągu technologicznego Pol
skieJ Miedzi. Tematem spotkania była .Współ
praca I udział prywatnych przedsiębiorstw 
~redolej wlelko~cI w procesie reaUzacjl pro
gramu restrukturyzacji KGHM Polska Mledt 
SA, jako szansa na wyższą efektyWnooć I 
złagodzenie skutków spolecznych ref9rmo
wania przemysiu miedziowego'. 

:Ubrał t opracował: 1ł1Ulr:zej lecb 

Biesiada w Pielgrzymce 
w minioną niedzielę w Pielgrzymce przebywał 

Zespół Folklorystyczno-Etnograficzny ,Sobinlanle' z 
Sobina. Zespól brai udział w Biesiadzie Kresowych 
Zespołów Folklorystycznych. Imprezie towarzyszyły 
zawody sprawnościowe takie jak bieg w workach, 
przenoszenie kamieni I zawody rowerowe. 

Rekordowe spożycie? 
w trakcie Dni Polkowic czyli ,PolkowIckich Im

presji" sprzedano kilkaset kilogramów pieczonej kieł
basy. Poza dobrym apetytem polkowiczanie nie ża
łowali sobie różnego rodzaju napojów. Jak się d0-
wiedzieliśmy, w trakcie trzydniowej imprezy sprzeda
no około 170 beczek piwa. Warto zaznaczyć, że 
poza stoiskami z piwem w parku, czynne były wszy
stkie okoliczne pijalnie zlotego płynu. 

Wybierz lekarza 
Miedziowe Centrum Zdrowia od 1 maja wpro

wadziło zasadę swobodnego wyboru lekarza w rejo
nowych poradniach przemysłowych i stomatologicz
nych w Legnicy, Lubinie, Glogowie i PolkowIcach. 
WYboru lekarza można dokonywać do 31 lipca br. 
więc każdy ma jeszcze dużo czasu do namysłu. For
malności związanych z wyborem lekarza należy d0-
konać osobiście w rejestracji swojej przychodnI. 

Kolej na ,,45"? 
Niedawno Miejskie Przedsiębiorstwo Kom 

kacjl w Legnicy zawiesiło kursowanie autobusów tin 
.A'. Teraz przymierza się 000 do ograniczenia ilości 
kursów, a w najgorszym przypadku do ca owitej U
kwidacjlllnii. Do tak drastycznych kroków MPK zmu
sza silna konkurencja. Na trasie Lubin - Polkowice 
jeżdżą prywatni przewotnicy, którzy codziennie wy
konują w sumie kilkadzlesiąt kursów, przewożąc po
wyżej pięcluset osób dziennie. 

MPK liczy na dofinansowanie nierentownej .45' 
przez polkowickl samorząd. (pt,) 



Jeszcze w ubiegłym roku dwa budynki znajdujące się w { 
Rynku były zamieszkane. Dzisiaj prowadzony Jest w nich re
mont, który w efekcie końcowym upodobni dwa bloki do sąsia
duJących z nimi kamieniczek. 

Nowe oblicze bloków 
W Polkowicach trwa wielkie 

budowanie. W ciągu niespełna 
trzech lat powstała czę$ć osiedla 
Centrum I jest ono w dalszym 
ciągu rozbudowywane. Równo
cześnie z budową w centrum mia
sta, w Rynku wyburzono stare 
kamieniczkI. Teraz na Ich miej
scu jest już wybudowanych i od
danych do użytku kilkadziesiąt 
kamieniczek pierzei wschodniej. 
Wszystkie choć zachowały swój 
historyczny wygląd, charaktery
zuJą się wysokim standardem I 
odpornoScią 'na górnicze wstrzą
sy. Budowano je z my~1ą nowych 
mieszkaniach, a także punktach 
uslugowych sklepach ltd. Z ze
wnątrz prezentują się bardzo do
brze I miejmy nadZieJę, że podob
na tonacja zostanie zastosowana 
w remontowanej obecnie pierzei 
północnej. 

Prace związane z przebudo
wą pierzej i północnej rozpoczę
to ponad miesiąc temu. Pierw
sze efekty są już widoczne. Po
zbawione dachów budynki, wy-

montowana stolarka okienna, 
zdemontowane Instalacje wewnę
trzne, dla przeciętnego obserwa
tora wygl'łdają Jak rozbiórka ko
leJnych budynków. Cz~clowo 
jest to prawdą, gdyż dwie górne 
kondygnacje faktycznie zostaną 
rozebrane. Na Ich miejscu zosta
nie zamontowany dach. Zarów
no on jak I wykończenie elewa
cji zewnętrznej swoim wyglądem 
będą pasowały do nowego wy
glądu istniejącej już częScl ryn
ku . Gwarantuje to WOjewódzki 
konserwator zabytków, który 
przekazywał swoje zalecenia do
tyczące historycznego wyglądu 
przebudowywanego obiektu. Z 
jego strony padła również pro
pozycja, aby pierzeja północna 
była wyposażona w wiszące bal
kony. Czy jednak ten pomysł zo
stanie zrealizowany nie wiado
mo. Montaż wiszących balkonów 
w budynku, który ich nigdy nie 
posiadał, będzie trudny I jedno
cze~nie kosztowny. A pieniędzy 
nie ma za wiele. 

Aby rozpoczqć prace na tych 
dwóch budY/lkach musieliśmy 
trochę pobawiĆ się w arcbeolo
gów. Na planach w kilku miej
scach life były pozaznaczane 
miejsca z przyłqczami, do 
których możrlaby podlqczyć in
stalacje w remontowanych bu
dynkach - mówi Zdzisław SUi
rL}'ński, prezes Polkowickiego 
Dudownictwa Mieszkaniowego. 
- Poza tym, wchodzqc na oby
dwa te budY/lki z illwestycjq, roz
poCZęlO ich badanie, czy nadajq 
się do przebudowy, czy lepiej bę
dzie je wyburzyć i postawić nowe 
kamieniczki. Teraz już wiemy, 

W dniach 13·25 czerwca br. odbedzie sie powszechny spis lolny. 

Rolniku - powiedz, co masz? 
Od ostalnlego powszechne

go spisu minęło osiem lat. W 
tym czasie na wsi polskiej zaszły 
bardzo duże zmiany zarówno w 
samych gospodarstwach jak I w 
infrastrukturze wiejskiej. Zmiany 
te wymagają opisania, co stano
wić będZie podstawę dla uaktu
alnJenle Informacji o stanie pol
skiej wsi I rolnJctWa, a także dla 
dalszego ich rozwoju. Dane ze
brane od rolników posłużą rów
nież do opracowania gminnych 
programów restrukturyzacji wsi 
I rolnictwa. Spis jest ponadto ele
memem realizacji procesów sto
warzyszenia z Unią Europejską. 
Dlatego niezbędne jest okr~le
nie Uokl I stanu gospodarstw 
rołnych, zgodnie z wymogami 
międzynarodowymi. 

W tygodniu poprzedzają

cym spis, rachmistrzowie po
tkają się z każdym mieszkań
cem wsi, by ustalić konkretny 
dzień i godzinę. Ma to ułatwić 
przebieg spisu, kwestionariusz 
jest bowiem do$ć obszerny i dr0-
blazgowy. Chcę przy rym pod
kreśli(, - powiedZiała Renata 
Dembek, kierownik Wydziału 
ROZWOJU Wsi i RolnJctwa - że 
InformaCje te 54 bardzo szcze-

gólowe z tego względu, iż od 
ostamiego spisu minęło kilka lat, 
co spowodowało brak aktual
nycb danych . Chcę również w 
pewien sposób uczulić rolników, 
na 10, aby nfe obawiali się ujaw
nienia podawanych Informacji. 
Zosla'lq one objęte tajemnlcq 
statystyczną, podlegaJq bowiem 
ochronie, co również rfl8ulowa
ne jest odpowiednimi przepisa
mi prawnymi i nie będq służyć 
Innym niż "spisowym" celom. 
Poza tym jest to spis powszech
ny i tym samym 'Ulkiada na 
każdego roll/ika obowiqzek rze
telnego udzielenia I'nformacji. 
Sprawę lę także regulują odpo
wiednie przepisy. Czytamy w 
nich: .Użytkownicy indywidual
nych gospodarstw rolnych i 
użytkUjący działki rolne oraz 
wła~ddele zwierząt gospodar
skich ą obowiązani do udziele
nia motliwie ~isłych, wyczer
pujących I zgodnych z prawdą 
odpowiedzi na pytania zawane 
w kwestionariuszu spisowym". 
Natomiast art. 5 głosi - "Udzie
lenie odpowiedzi nJezgodnych 
ze stanem faktycznym oraz 
odmowa udzielenia odpoWiedzi 
pociągają za sobą skutki pra-

wne przewidziane w przepisach 
artykułów 56 i 57 Ustawy z 29 
czerwca 1995 roku o Statystyce 
Publicznej. 

Kwestionariusz spisowy za
wiera 12 tron i dotyczy wszyst
kich, najdrobniejszych nawet da
nych o stanie danego gospodar
stwa rolnego oraz mieszkających 
w nim ludzI. Wynika z tego, że 
rolnicy będą musieli zrobić "po
wtórkę" z gospodarstwa - poli
czyć, pomierzyć i zrobić plany, 
Poza podstawowymi pytaniami 
dotyczącymi ogólnej powierzch
ni gospodarstwa i utytków rol
nych, trukrury zasiewów, budyn
ków I przychówku, rachmistrZo
wie zapytają m. In. o szacunek 
sprzedaży produkcji rolnej , in
frastrukturę (wodociągi, kanali
zację lin.), maszyny rolnJcze (rok 
produkcjI), a nawet o planowa
ne wydatki do roku 2000, 

Po zakończeniu spisu, w 
wylosowanych obwodach, 
odbędzie się spis kontrolny 
sprawdzający kompletność prze
prowadzonego spisu oraz pra
wldłowo$ć I poprawno$ć zapisu 
w kwestlonariu zach spisowych. 

Ur zulll 
Romanluk-KowiU.ska 

że będzie można je przebudo
wać, co też będziemy czynić, 

Poza Politechniką swoje bada
nia zleciła również kopalnia.jak 
wiadomo Polkowice znaJdtljq się 
w strefie drgml ziemi I kopalnia 
opilIiuje projekty nowopowstajq
cycb obIektów na terenach eks
ploatacji górniczej. Dlatego też 
do projektu WIliesiollO sporo za
lecel! zwlqzanych ze wzmocnie
niem kOllsnukcji. Związane jest 
tO z tym, że jeżeli w przy. złości 
wystąpiq uszkodzenia budynków 
i będq spowodowane wstrzqsa
mi kopablla będzie płacić za {ch 
naprawę· 

KiLka dni temu specjal~d z 
Politechniki zakończyli swoje 
prace, ZWiązane z okr~lenlem 
stanu obydwu budynków. W Ich 
trakcie okazało się tez, że budo
wę tych bk .. ków cechowało naj
zwyklejsze w ~wiecie brakorób-
two i partactWo. W wielu miej

scach konstrukcja budynków Jest 
przezbrojona , w Innych zbroje
nie jest zbyt slabe. Z kolei pro
porcje stosowanej zaprawy be
tonoweJ niejednokrotnie nlewła
Sciwe. żadne z tych rozwiązart 
nie jest dobre dla budynku. Te
raz, kiedy ekspertyza jest jut zna
na, prace powinny ruszyć pełną 
parą. Tak też będzIe, jednak nie 
wiadomo jeszcze czy będą na 
ten cel pieniądze. Jak wiadomo 
tegoroczny budżet Gminy Polko
wice jest bardzo poważnJe okro
jony. PBM czeka na decyzje gmi
ny w sprawie dodatkowych ~rod
ków na kontynuowanie prac za
równo przy przebudowie plerzejł 
północnej jak I budowie osiedla 
Centrum. Jeżeli Jednak fundusze 
będą wystarczające to zakończe
nie budów przewidziane jest na 
czerwiec i listopad przyszłego 

roku. 
W remontowanych obecnie 

blokach będzie w sumie około 
czterdziestu mieszkań. Poza nimi 
nie zabraknie lokali usługowych, 
przewidziane jest miejsce na 
snack bar, sklep Sp<llywczy i 
przemysłowy. 

--------------------------------------------------------------------~---------------------
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Nie czuję się winny 
- rozmowa z Piotrem Cybulskim, właścicielem rozlewiska w Jędrzychowle 

Problem rozlewiska w Jędrzychowie, 

a w~ciwie nadmiaru wód ciągnie się od 
kilku lat. Jakie jest pana stanowisko w 
lej sprawie? 

Piotr Cybulski: Jestem pneratony tym, 
co zobaczyłem w Jędrzychowie . Byłem tam 
po raz pierwszy od kUku rruesięcy. Tym 
ludz:iom nie ma kto pomóc. Ciągle Im się 
powtarza, że to wina Cybulskiego. Jak kto
kolwiek mote mówiĆ, że lO moja wina, bo 
ja kopałem. Na jaklej podstawie? Tylko dla
tego, że nie miałem pozwolenia wodnopraw
nego? A co to wnosi do sprawy? Nie miałem, 
ale skąd od razu wiadomo, że to ja jestem 
odpowiedzialny? Taka jest natura I konfigu
racja terenu, a do tego dochodzi jeszcze 
dzlała lnoSć przemysiowa. Jestem pnerażony 
równiet stosunkiem do mojej osoby. Ta nle
nawl$ć I zawi$ć, te niby zrobiłem wielki 
interes, prowadz:i do tego, że d ludzie chcą 
się potopić. Chcą się potopić na własne ży
czenie. 

Brzmi l O b ardzo grotn.ie. Co Pan 
przez to rozumie? 

P. c.: W artykule z poprzedniego nume
ru napisała pani: "Wtedy pan Cybulski I 
urzędnik z gminy przyszli do mnie. Powie
dzieli , te będą kopać rów wzdluż wsi ( .. . ), 
żeby odprowadzał wodę. Rów jednak nie 
powstał. " Tak powiedział sołtys. l to praw
da . W 1993 roku pojechałem do Unędu 
Rejonowego w tej sprawie. Już wtedy moż
na było przewidzieć przyszłe problemy. Je
stem wyksztalconym leśnikiem. Na studiach 
uczą m. In. melioracji wodnej, inżynierii dro
goweJ. Dłatego patrząc na to, co działo się 
już wówczas, jako pierwszy zająłem się tym. 
Nikt nie interesował się nadmiarem wody, 
gdy zaczęła stanowić zagrożenie. Dopyty
wałem się czy będzie realizowane zadanie 
inwestycyjne numer 2, tzn. budowa przepu
stu. U lyszałem, że nie, bo nie ma pienię
dzy. Wtedy zapytałem, gdzie odprowadzić 
wodę, jeżeli pojawi się jej więcej , w związku 
z osiadaniem grumów? Urzędnicy przy jeż
dtaH I widzieli, co ja robię. Są na to doku
menty. ikt rru wtedy niczego nie zabraniał. 

Gdyby więc w tamtym czasie powstał 

p rzepust, dziś nie był by ki ki w Ję
dnychowie? 

P. C.: Tak. Jedyny przepust, który po
wstał na inwestycji numer 1, w zadaniu me
lioracyjnym dla Sobina i Jędrzychowa i jedy
ny rów znajduje się koło zabudowań sołty
sa. Drugi wiełkl rów odprowadzony jest od 
drogi, po drugiej stronie, I przygotowany na 
przepust. Wiele razy zwracalem się, głównie 
do UR, :teby go wykopać. Ja natomiast zo
bowiązałem się wykupić grunty leżące przy 
drodze I odprowadz:ić tę wodę. Urzędnicy 
wolą wydawać pieniądze na ekspertyzy. Ja 
dotrzymałem słowa. Dokupiłem grunty, które 
nie były rru w ogóle potrzebne. Zamierza
łem poprowadzić pnez nie rów do pnepu
stu. Taki rów nie kosztuje dużo i, metodą 
saperską, można go szybko zrobić. Nie czu
ję się winny tego, co się stało, choć bardzo 
współczuję tym ludz:iom. Teraz Jednak nie 
podejmę tadnych zobowiązań , a nawet sam 
będę się prawdopodobnie procesować. l to 

może pomóc tym nieszczęśliwym ludz:iom, 
którym ktoś wmówił, że to niby ja, swoim 
dzialaniem doprowadziłem do zalania grun
tów. Poza tym, skoro Jednym rolnikom wy
konano meliorację, to znaczy, państwo coś 
Im dało, dlaczego mnie, a takte rolnikom, 
którzy mają pola w poblltu, nie chce tego 
dać. Czuję się tak jakbym był obywatelem 
Innej kategOriI. Ludzie nie zdają sobie spra
wy, z tego, co to są skażenia I szkody prze
mysłowe. Proszę, oto mapka z osiadaniem 
gruntu wykonana na dzień 1 lutego 1995 
roku. Grunt osLadl 2 metry. Warstwica w 
rruejscu gdzie są moje doły wynosi 144,7 m, 
a pierwotna blitej wsi - 144,3 m, czyli cały 
spad wynosił 40 cm, przed o ladaniem grun
tu . Dzl$ ten grunt osiadł jut prawdopodob
nIe około 3 m. Sądzę jednak, te w Jędrzy
chowie ten problem pojawiłby się prędzej 

czy pótniej, to znaczy bez względu na moje 
roboty, woda gruntowa wyszłaby na pola . 

Czy kopanie nie pr~pieszyło lego 
faktu? 

P. C. : Nie potranę tego defmitywnie 
stwierdzić. Może tak , a może nie. Po prostu 
nie wiem. TeoretycZnIe rozumując nie po
winno tak być. Nalety jednak pamiętaĆ, że 
żyjemy tulaj w specyficznych, trudnych do 
przewidzenia warunkach. W Szklarach, na 
przykład, też pojawił się probłem z nadmia
rem wody. Natychrruast zaczęto kopać rowy 
wokół wsi i dek, który prowadzi podstawo
wą wodę, zostanie skierowany z powrotem 
do starego, suchego koryta. 

Powrotmy jeszcze do sprawy osia
dania gruntu. Jakie są przewidywania. 
j~ll chodzi o ten proces? 

P. C.: Zasięgną/em w tej sprawie opinII 
dOŚWiadczonego geodety. Układ warstwic 
ŚWiadczy o tym, te osiadanie gruntu jeszcze 
się nie skończyło. Poza tym, układ ten jest 
taki, że . patrzy" na kościół . 

Czy to znaczy, te osiadanie gruntu 
postępow~ będzie nadal w kierunku wsi? 
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P. C.: Właśnie tak. Na spotkaniach 
mówiłem urzędnikom, że wektor osiadania 
jest skierowany w stronę wsI. Może to do
prowadzić to tego, że w przyszłym roku, w 
kośclełe będzie prawdopodobnie półmetro
wa warstwa wody. Za rok we wsi może być 
woda. Tego nie da się uniknąć, jeżeli urzę
dnicy będą podchodziĆ do sprawy tak jak 
dotąd. Proszę to podkreśJlć - za rok rolni
cy będą rrueć we wsi wodę. logika nakazy
wałaby jedno - doprowadzić całość do 
poprzedniego stanu. Mogę zasypać doły, 
Jeśli kopałnla wypiętrzy 3 metry zlerru, bo 
tyle osiadlo. 

Przerażająca w izja. Co według pana 
trzeba zrobi~. teby powstrzyma~ ten pro
ces? 

P. C. : Błyskawicznie wybudować· prze
pust I rów, obojętnie czy na połach moich 
czy rolników. Wtedy bylaby możliwość od
prowadzenia tej wody. Gdyby wówczas, gdy 
zglaszałem sprawę, przepust zo tal wybudo
wany, wystarczyłoby po Istniejącym rowie, 
który prowadzi do samej drogi, przekopać i 
puścić wodę obok soltysa. Prawdopodobnie 
osiadanie gruntu I występowanie wody prze
sunęłoby się w czaSie. 

Dlaczego wtedy nie doszło do lego? 
P. c.: Sołtys powiedział, że ten przepust 

nie jest zaprojektowany na odprowadzenie 
takiej ilości wody, że zatopi mu dom. Były 
to jut wówczas dute iłości i być może dom 
rzeczywiście podmakałby. Być może . Prze
pust jest jednak w tym rruejscu zaprojekto
wany i Jeśli się go nie zrobi, to do numeru 
62, 3 więc do sklepu, jak w kazuje wektor 
osiadania, I proszę to napisać, woda zaleje 
wszystkie zabudowania, łącznie z kośdo
łem. I nie jest tO wcale przesada. 

Wiadomo, że m a powstał eksperty
za. Jak pan sądzi, co teraz może się zda-
rcyć? . 

P. C.: Do czego potrzebna jest eksperty
za? Kosztować będz:ie ponad 300 mln sta
rych złotych . Jetell nawet wykate ona, :te to 
moja wina, (O co rru się zrobi? Nic nie zapla
cę, bo nic nie mam. Jestem jut bardzo zmę
czony walką z urzędnikami. Poza tym, naj
prawdopodobniej, odwołalbym się od niej. 
Są powody. Uważam, te sprawcą jest KGHM, 
a ściśłej działaLność górnicza. Ale ja mogę 
uratować rolników I załane grunty. 

W jaki sposób ? 
P. C.: Oglądając dziś moje tereny. stwier

dziłem, że nie mam ... wody! Suchą topą 
motna przejść na wyspę. Dlaczego? Dłate
go, że osiadanie terenu pnesuwa się w tro
nę w I. W dołach było pól metra wody, a 
teraz nie ma. Droga prowadząca ze Sz.k1ar 
do Sobina, w przy złym roku prawdopo
dobnie ~dzie sucha. Zaczyna ię "podno
slć' , bo grunt osiada. W związku z tym, to ja 
zacznę sądz:ić się z kopalnią, żeby napełniła 
te doły wodą, czyli przywrócl1a popnednI 
stan, ponlewu on rru odpowiadał. Ja chcę 
tam mieć wodę. Chcę mieć kaczki i Inne 
ptactwo. Kiedy rozpocznę batalię z kopalnią 
wówczas wyjdzie na jaw problem nadmiaru 
wody gdzie indz:iej. I dopiero d ludz:ie ode
tchną . W Danii, na przykład, w podobnej 
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Rozdwojona spółdzielnia 
o zmianach w funkcjonowaniu Sp6IdzJelnl Mle

azkanIoweJ ,Cuprum' pisanśmy Już w Jednym z po
przednich numerów gazety. Wtedy byly to Jeszcze 
plany. ObecnIe wszystkie sprawy związane z obsłu· 
gą lokatorów załatwiane są obecnie w bazie przy ul. 
Kolejowej. W dotychczasowej siedzlble pozostal ścI· 
sIy zanąd I księgowość. Jest Jeszcze kasa, ale tylko 
do użytku wewnętrznego. Od pewnego czasu czyn· 
sze regulowane są w bankach i przebiega to, Jak 
dotąd, bardzo sprawnie. 

Jednak to Jeszcze nie koniec zmian - plano· 
wane jest przeniesienie pozostałej dzlalalnoścl sp6I. 

sytUaąl takie grunty zostałyby natychmiast 
wykupione. I Ja takle rozwiązanie zapropo
nowałem I rolnikom, poprzez sołtysa, I unę
dnikom. Znalazłbym na to pieniądze I po
wstalby rezerwat podobnie Jak w szczeciń
skiem. Ludzie dostaliby godZiwe pieniądze, 
tylko niech kto~ podejmie decyzję. 

Jak przyjęto pańską propozycję? 
P. C.: Rolnicy uważają mnie chyba za 

dziwaka. Takle odnoszę wra1..enie. Ale wra
cając do tematu - grunty zostalyby wyku
pione, za swoje nie muszę dostać ani gro
sza, poprowadzono by rowy, jako obwodni
ce dla arterll wodnej. Wtedy byłaby woda i 
byłyby ptaki. Drugie rozwiązanie jakle tet 
wcze~nleJ zaproponowałem, to wydanie łu
dzlom pozwoleń wodnoprawnych, aby po 
wykopaniU rowu podstawowego, utworzyli 
u siebie stawy. To doskonały sposób zara
biania pieniędzy. 00 mnie wdąt przycho
dzą wędkarze I chcą duto zapładć, 1..eby 
trochę polowić. Mówię Im - motede węd
kować, ałe pładć nie musicie. Skoro stało 
się tak, 1..e grunt osladl o kilka metrów, 
dlaczego nie wykorzystać tej wody, zamiast 
bezmyślnie ją odprowadzać. Wiem tet, 1..e 
jeden z rolników wystąpU do urzędu o ze
zwolenie na budowę zbiornika, na tym wła
~e podtopionym terenie. Dlaczego inni nie 
mogliby wykorzystać tej szansy, tymczasem 
całą sprawę kieruje się na moją osobę. Nie 
mam nic wspólnego z osiadaniem terenu . 

Jest k1lka wersji na temat, nazwijmy 
to, padsklch inwestycji na tym terenie. 
Co zamlcnał pan tam zrobi~? 

P. C.: Początkowo, jak Jut pani napisa
ła, likwidowałem zmrozowiska, poniewat 
posadzilem modrzew. Dz~ rosną tam pięk
ne dnewa. Potem pojawiła się woda i prze
r6tne ptactWo. 

Skąd nagle zjawiło się tyle ptactwa? 
P. C.: Jeste my w bezpo~rednim sąsiedz

twie bagien przernkowskich, w linii prostej 
to jakl~ 20 kilometrów. Tu Jest istny raj dla 
wszelkiego rodzaju ptactwa. 

Proszę powiedziK jak to było z ze
zwoleniem na budowę zbiornika? 

P. C.: Rolnicy tle to interprerują, twier
dząc, 1..e wystąpUem o zgodę na budowę 
czeg~, co w rzeczywlst~i jut Istnlalo. Ze
zwołenie jest mi poU'Zebne tyłko na pięU'Ze
nie wody, choć znam przepisy i wiem, te do 
wysokości l metra, mogę ją sam piętnyć. 
Przewidywałem, te woda mi udeknie I tak 
się wł~nie stało. W sądzie ka:tą mi z pew
n~ przedstawić zgodę na budowę. Przed
stawię wówczas pismo skierowane do UR o 
taką zgodę- Jak jut wspomnial m, przyfet
dtali urzędnicy, stwierdzali, co ta tam robię I 
nikt mi niczego nie zabraniał. Poza tym te-

dzlelnl do bazy przy ul. Kolejowej. Przewiduje się, że 
cale przedsięwzięcie zakończy się w ciągu pćltora 
roku. Na ten ceI- powiedział Edward Biegun, pre
zes SM - zostaną adoptowane pozostale pomie
szczenia magazynowe, jakimi dysponujemy, albo 
wykonamy nową dobudówkę z łącznik/em. Część 
materlalów uzyskal/~my z demontażu. Wykoaystal/· 
~my je np. przy remontowaniu oddanych jut pomie
szczeń. 

W ten sposób, po całkowitym wyprowadzeniu 
się 2 ul. Skrzetusklego, spółdzielnia zyska 4 dodat· 
kowe mieszkania. Już teraz jedno z nich, zajmowane 
dotąd przez administracJę, jest zasiedlane. To stano
w110 główny powód przeprowadzki. Innym - bylo 
dążenie do polepszenia warunków pracy. Na mieJ-

ren, na którym kopałem, jest nieutytkiem, a 
zgodnie z ustawą o ochronie gruntów rol
nych I lclnych, nie podlega ochronie pra
wneJ. Jest to taki maly kruczek prawny. Zre
sztą nie robiłem tam :Ładnej budowli Inty
nieryJneJ w sensie prawnym. 

Jak pan sądzi, dlaczego dla pana me 
ma pieniędzy, me ma pnepuslu? 

P. C. : Myślę, te dlatego, 1..e Jestem Inny. 
Realizuję swoje pomysly, swoi e hobby i to 
się nie podoba. Nikt chyba nie lubi takich 
ludzi. Mam szerokie plany. 00 tej pory zale
siłem ponad 70 hektarów gruntów. Ile gmi
na zalesiła do momentu, gdy kupiłem grun
ty? Ile zalesili rolnicy? UR nie chce mi po
móc. Mam dokumenty. Zanim zacząłem ko
pać, napisalem pismo prosząc, by przezna
czyli mi trochę pieniędzy na zalesienie. Od
powiedziano mi, 1..e nie ma pieniędzy. A na 
drugi dzień dostalem inną decyzję na zale
sienie gruntów, którą mIałem zrealizować 
od sr:rony fachowej. Była to decyzja dotyczą
ca rolników. Jest wielu ludzi, którym pomo
głem, ale o tym się nie mów\. Tylko - on 
kopal, on jest winny. Jednego rolnika na
mówIlem na zalesienie gruntów, drugi zale
slłI ha. 

Gdzie pańskim zdaniem tkwi sedno 
całej sprawy? 

P. C.: Powtarzam raz jeszcze, jest to 
brak przepustu. Ale zgodnie z art. 20 nowej 
ustawy o ochronie gruntów rolnych i le
~nych sprawca Jest. Są to, powtarzam, robo
ty górnicze. Czy ktoś wie, t.e przed wystą
pieniem pewnych szkód, musi powstać pro
jekt przeciwdziałania tym szkodom? Czy taki 
projekt istnieje? Czy klO~ powiedzlal tym 
ludziom, te tu wystąpi osiadanie gruntu? 
Teraz, po tym, co zobaczyłem w Jędnycho
wie, nie chodzi jut o ptaki, chodzi o to, 
1..eby nie zniszczyć wioski! Ola mnie pro
blem plactwa jut nie Istnieje, U'Zeba Je lotal
nie zniszczyć, bo wl~ przestanie Istnieć. 
Nawet Jeśli mnie ukarzą, to czy problem 
zniknie? Nie. żał mi tych ludzi, ale to był Ich 
problem. Nie mogłem występować w Ich 
Imlenlu do kopalnI. Proszę dobrze zrozu
mieć - dla mnie problem nie istniał, bo 
byłem wdzięczny kopalni za to, 1..e tu poJa
win się woda. Przemysł robi duto dobrego 
dla tego rejonu, ale i duto niszczy. Tylko 
trzeba sobie ~Iadomić, te pojedynczy in
cydent związany np. z moją dzlalalnoścIą, 
nie wnosi niczego do sprawy. Nie wierzę w 
to, 1..e znajdzie się ekspert, który powie, 1..e 
to moja wina. Czy motna wyłać wodę z 
miski, nie przechylając jej? 

Dziękuje za rozmowę. 
RozmawlQła: 

Urszullł Ronlll/stuk·KowQlska 

s 

scu jest warsztat dla pracownlków pl'odukcyjnych I 
zaplecze socjalne. 00 tej pory - wyjaśnił pl'ezes 
spółdzlelnl - było tak. że praoownicy szli na ul. 
SkrzetusJdego po zlecenia, wracali na Kolejową, żeby 
praoować, a potem jeszcze raz na SkrzetusJdego z 
rozliczeniami. By/a to tylko strata czasu. 

Zdaniem prezesa Edwarda Bieguna zmiany w 
funkcjonowaniu spółdzielni nie powinny stanowić żad· 
nego utrudnlenla dla lokatorów. W razie problemów 
zawsze mogą dzwonić, poza tym zadaniem admlnl· 
stratorek jest wynajdywanie wszelkJch usterek I zgła· 
szanle Ich. Obecnie trwa przenoszenie typowego, 
znanego wszystkim lokatorom. numeru telefonu. D0-
datkowo potrzebne będą jeszcze dwa. 

(Wił) 

Na Sztygarskiej 
-bez zmian 

Spółdzielnia Mieszkaniowa .Cuprum· otrzy
mala niedawno dotację na wykonanie prac re
montowych (wymiana okien, ocieplanie) m.In. przy 
ul. 3 Maja I SztygarskJe), razem z częścią hotelo
wą. Sprawa przekazania przez ,Rudną' mieszkań 
do spółdzielni nie została, jak dotąd, zakończona. 
Spółdzielnia mogłaby przejąć budynek, ale nie chce 
lokatorów. Mieszka tam -powiedział Edward Bie
gun - również około 30 c:z/onków spółdzielni ocze
kujących na własne lokum. Niektórzy czekają Już 
doŚĆ diugo, przebywając może w warunkach nie
zby/ Ich zadowalających. Mieszkania są ma/e. Nie 
były one zresztą traktowane lako d0C6lowe. I to 
Jest problem, ponieważ z pewnością ludzie ci chcie
liby mieć lokale większe. Dlatego dla nas naj/epieJ 
byłoby gdyby .Rudna· oddała nam mieszkania wy. 
remontowane I nłe zasiedlone. Z wyjątkiem czJon
ków spółdzielni oczywiście. 

Rozwiązanie problemu mieszkańców hotelu 
było możliwe, zdaniem prezesa Bieguna, zanim 
kopalnia przekazała miastu swoje blokJ przy ul. 
Hubala. Zostali oni zostaw/eni samym sobie -
twierdzi Edward Biegun. - .Rudna' mogla wów
czas przenieść lokalorów z ul. Sztygarskiej na Hu· 
bala w ramach własnych zasobów mieszkanio
wych. Obecnie zgodnie ze znowelizowanym pra
wem spółdzielczym z 1994 roku, spółdzielnia ma 
nlew/e/kie możliwości. aby przejąć tych lokatorów 
I dać im cz/onkowstwo. Powód - w tej chwili I/sla 
oczekujących ma mieszkanie zawiera ponad 500 
nazwisk. 

Kilka lat temu SM .Cuprum· przyjęła około 
750 członków w związku z zadaniem na osiedlu 
Centrum, które miało być przez nią realizowane w 
1989 roku. To by/ podstawowy powód przyjęcia Ich 
na listę. Kiedy jednak zmieniły się realia kredy/owe 
w budownictwie, okazałoby się, że spółdzielnia nie 
będzie jednak budować nowych mieszkań na tym 
osiedlu. Zresztą gdyby nawet chciała ookolwiek bu· 
dować, to tereny musiałaby pozyskać, Jak wszyscy, 
w drodze przetargu. A to z kołei znacznie podnio
sIoby koszt inwestycji. Tak więc spółdzielnia choć 
nle buduje, problem oczekujących ma mieszkanie 
musi, w miarę swoich możliwości, rozwiązać. Dlate
go przyjęcie następnych kilkudzieslędu osób i przy
dzielenie Im mieszkań, które użytkują, z pominię
dem członków 2 własnej listy, nie Jest brane pod 
uwagę· 

Obecnie nie zapadly w tej sprawie żadne 
wiążące decyzje. Spółdzielnia przedstawila 
.Rudnej swoje warunki I czeka na dalszy roz
wój sytuacji. 

(uIQ) 

I 



Zgodnie z zapewnieniami organizatorów 
podczas Dni Po/kowic, d/a każdego 
znalazło sip coś dobrego. Niestety w 
ostatni dzień ,.impresji" nie obyło sip 
bez bijatyk. 

Dni Polkowic stały lę juz 
Imprezą organizowaną co 
rocznie. ą również okazją 

do spotkań , miłego spędze
nia czasu i oczywiście do
brej zabawy, którą zapew
niają występy różnych, nie
jednokrotnie znamienitych, 
wykonawców. W tym roku 
podczas "Polkowickich Im
pre ji" na scenie Amfiteatru 
Miejskiego, mogłlśtny oglą

dać i podziwiać wielu zna
nych wykonawców, zarów
no muzyki rozrywkowej. fol
kowej jak i afty tów kabare
towych. Na scenie nie zabra
kło również programów ar
tystycznych przygotowanych 
przez uczniów i zespoły z 
terenu PolkowIc i okolic. 
Występowały więc grupy ze 
Szklar Górnych, z Zespolu 
Szkół w Polkowicach. a tak
że Rytm I Relax - dwie do
skonale znane polkowicza
nom grupy, które zaprezen
towały się na Przeglądzie 

Twórczości Zuchów i Harce
rzy Dolnego Slą ka zorgani
zowanym w Polkowicach w 
tym roku. 

Poza nimi w piątek 

zręcznymi sztuczkami iluzjo
nistycznymi popisywał się 

Marek Kluz, mistrz iluzji ko
micznej. Również w pierw
szy dzień weekendu, z bli
sko godzinnym programem 
adresowanym do dzieci a za-

tytuowanym "We oła szkoła" 
wystąpiły Kaczki z Nowej 
PaczkI. Następnie był zespół 
bębniarzy Da - Da - Wy I 
atrakcja wieczoru zespół 

"Żuki", który zawsze zaba
wial zarówno młodzież jaki i 
starszych. W sobotę na sce
nie bylo przede wszystkim 
na wesoło. WystąpJJa grupa 
teatralna z Zespołu Szkół, Je
lenlogór ki Teatr Animacji ze 
pektaklem dla dzieci "Z Ty

mOleuszem rym cym cym". 
Piosenkę poetycką i tury
styczną przedstawił Jerzy Fi
lar, który goścI już na cenie 
od 21 lat. Jak powiedZiał "Ga
zecie", Polkowice bardzo mu 
się spodobały i z przyjemno
śCią przyjedzie do nich po
nownie w przyszłym roku. 
Jurka Filara na scenie zastą
pił Kabaret "Paka", który 
przez dobrą godzinę zaba
wiał zebraną w amfiteatrze 
publiczność. Po "Pace" przy
szła kolej na główne atrakcje 
sobotniego programu "Polko
wickich Impresji", czyU ze
społy disco polo. które do 
pierwszej w nocy zabawiały 
zarówno tych młodszych jak 
I starszych. Mowa tu oczywi
ście o zespołach Duo Nlght I 
Fanatic. W rytm polskiego 
disco, tańczyło i kołysało sie 
wiele par. Mamy jednak 
nadZieję, że kołysały się ra
czeJ w rytm muzyki niż z 

powodu nadmiernej ilości 

piwa. W piątek i obotę , każ

dą przerwę między wy tępa
mi wykonawców wykorzy ty
wała rodzina Kutów z "Tea
tru Naszego" z Michałowic, 
która prowadziła Dni Polko
wic przez te dwa dnł. 

Niedziela byla ostatnim 
dniem trzydniówki. Wystąpi-
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li: Kabaret Bez as Wy. Open 
Folk, lubiński zespół Rlven
dell. który grały muzykę cel
tycką, a także zespól "Traw
nik" ze porą dawką dobrej 
starej muzyki oraz gwiazdy 
wieczoru Krzysztof Dauksze
wlcz i "Piersi". 

Poza wrażeniami dła du
cha , w trakcie festynu nie 
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zaJ~ć, które miały miejsce Mle.zka w PolkoVilcach. Pracule wzamlelscowym ocldzlale 

zabrakło też czegoś dla cia
ła. Na terenie parku rozmie
szczono klika stoisk z małą 
gastronomlą', punktów sprze
daży piwa. Nad bezpieczeń
stwem zebranych ludzi czu
wała spora lIczba służb po- . 
rządkowych zarówno z wy
najętej firmy ochroniarskiej z 
Lubina jak i straży miejskiej 
oraz policJI. 

Choć przez pierwsze 
dwa dni imprezy nie było 
powodów aby narzekać na 
którą~ z tych Jednostek nie
stety w nIedzielę , na począt
ku koncertu zespołu .. Piersi", 
dało się odczuć brak policji 
przed sceną amfiteatru. Do
szło bowiem do przysłowio
wego mordobicia. Powodów 
zajŚĆ przed sceną bylo klika. 
Najważnlejszy to najzwyklej
sze w śwlede chamstwo pod
pllej młodzieży, która nie 
potrafl się porządnie zacho
wywaĆ I dobrze bawić. Dru
gi, to panujące wokół amfi
teatru egipskie ciemności 

które skutecznie utrudniały 

kontrolowanie tłumu. Trzeci 
zaś i najważniejszy powód 

przed sceną, to nieprzysto- Mlelskleso Prledszkola nr 4 w Soblnle lako .auuydel. CI, 
sowa nie amfiteauu do kon- którzy go Inal, żarluJą, ie chce loała( minIatre .. ojwlaty, • 

w przedszkolu e.t tylko na przeczekanie. Dl. "leso lameso 
certów rockowych, czyli brak uleci I prz.dszkole to cały jwlat. 
miejsca dla poHcjl która za 
specjalnymi barieramJ czuwa
laby przed sceną nad bez
pieczeństwem uczestników 
koncertu. W Polkowicach nie 
było takiej przestrzeni, jed
nak na prośbę organizatora, 
policjanci z Oddziału Pre
wencji z Jawora na własne 
ryzyko odgrodzUI scenę od 
młodzieży. Efektem tego było 
wiele gwizdów, szturchań
ców I brak całkowitego po
szanowania strótów prawa, 
którzy po koncercie .Piersl" 
wyglądaH gorzej nit tle. Dzia
lania policji skutecznie wspie
rał Paweł Kukiz schodząc ze 
ceny I przerywając koncert 
zespołu aż trzykrotnie!!! 

Poza niedzielnymi incy
dentami, Dni Polkowic prze
biegały spokojnie, nie zano
towano tadnych powatniej
szych zdarzeń. Nazajutrz po 
dobrej zabawie pozostały je
dynie góry śmJecl, które już 
uprzątnięto I zdewastowany, 
przypominający klepisko 
park. Na cale szczęście po
wracający do swojego po
przedniego stanu. To jedy
ny przykry skutek udanej 
trzydniowej imprezy. 

Organizatorem "Polko
wiekich Impresji" był Polko
wieki Ośrodek Kultury Spo
rtu i Rekreacji "Impresja", 
który z tej roli wywiązał się 
bardzo dobrze. Wszystko 
było dopięte na ostatni gu
zik. 

(Pll) 

Z/ljęda: A . Lecb 

Dzień dobry, 
panie Kimble! 

Rozmowa z Krzysztofem Kuśwłkłem, nauczycielem 

FUm Z Arnoldem Schwa.
rzcneggerem "Gliniarz w 
przedszkolu" znalazł się na 
naszych ekranach mnlej wię
cej wtedy, gdy kończył pan 
Studium Nauczycielskie w Le
gnicy i odbywaj' pr.łlctykę za
wodową. W Jakim stopulu po
stał wykreowana przez scena
rzystów l11mowych wpłynęła 
na decyzję podjęcia pracy z 
d~letmi? 
- Ogólnie rzecz biorąc - w 
niewielkim. Film, co prawda, 
oglądalem I jako komedia mógł 
się rzeczywiŚCie podobać, ale 
nie on zadecydował o moim 
wyborze. Kiedy w czasie odby
wania praktyki, a więC bezpo
średnio po ukończeniu stucUum 
znalazłem się po raz pierwszy 
oko w oko z maluchami , zro
zumiałem, te moje miejsce jest 
właśnie tutaj - w przedszkolu. 
Zbieg okoUczno$cl sprawU, :te 
otrzymałem propozycję pracy 
od dyrektorki Miejskiego Przed
szkola nr 4 w Polkowicach. 
przez dwa lata pracowalem za
stępując koletanki, przebywa
jące na urlopach zdrowotnych. 
Potem zaproponowano mi prze
niesienJe do Sobina. 

Mętczyzna w przedszko
lu to wielka rz.adko~ a na
wet - jak uważają ulc.którLY -
sensacja. Tym wjększa dl2 za
mkniętej, wie; kie; połeczno
ki, której trudniej przycho
dzi z.aakceptowa~ jakiekol
wiek zmiany. Jak reagowali na 
pana rodzice? 
- Tak. jak pan powiedzlal - na 
początku rzeczywlśde wzbudza
łem sensację. Rod.zI.ce patrzyli na 
mnie ze zdziWieniem, zadeka
wienlem, a czasami nawet z 
odrobiną nieufności. Jednak po 
bU:tszym poznaniu zosulem 
przez nich zaakceptowany. Co 
ważniejsze - zaakceptowały mnie 
rówrueż dzied, Potrafią biegać 
za mną po całym przedszkolu 
Jak przysłOWiowe kurczaki za 
kwoką I dopraszać się o zalrue
resowanie. Staram się go Im nie 
szczędzić. 

, 
Czy czeczyw~cle mężczy

zna w przedszkolu jest nie do 
z.astąpienla? 

- Uważam, :te najlepsze przed
szkole to takle, króre zapewnia 

dzleclom maksimum bezpieczeń
stwa l jest dla nich przynajmniej 
namiastką rod.zl.ny. Jeśli w rodzI
nJe brakuje mę:tczyzny, mówi się 
o nieJ, że Jest niepełna. Podob
nie z prudszkolem - mę1cZyZna 
Jest tu substytutem ojca, a więc 
osoby - zaraz po matce - naJ
waŻniejszej. 

Za nami Dzień Matld, VIi 

czerwcu Dzień Ojca .• 
-w ubiegły piątek, a więc je
szcze przed tym ~iętem, spe
cjalnie dla matek dzied przygo
towały program artystyczny, na 
który zlotyły się wiersze I pio
senki poznane w przedszkolu. 
Ponadto ofiarowały mamom 
skromne, ale za to wykonane 
samodzielnie upornJnki. Był tet 
mały poczęstunek. Dzień Ojca, 
w Innych przedszkolach trakto
wany nJeco po macoszemu, u 
nas - być może dlatego, :te sam 
jestem mężczyzną - obchodzony 
będzie na równych prawach z 
Dniem Matki. 

Obecnie studiuje pan w 
Wy1srej Szkole Pedagogicznej 
w Zielonej Górze na kierunku 
pedagogika opiekuńczo - wy
chowawcza. Czy po obroule 
pracy magisterskiej odejdzie 
pan z przedszkola.? 
- Jeszcze się nad tym nie za
stanawiałem. Na d~ mogę po
wiedzieć tyle, że oboWiązuje 
mnie umowa. wedłe której po 
ukończenJu studiów - w zamian 
za umożliWienie mi podnlesle
nla kwalifikacji - muszę pozo
stać w prudszkolu jeszcze przez 
cztery lata. 

D-Lied nie mają więc o co 
sję martwił. A o co martwi się 
polkowicki Kimble? 
- Nikogo chyba nie zaskoczę, 
:te największym problemem - nie 
tyłko zresztą moim - są zarobki. 
Tak naprawdę, nLe mam nawet 
połowy średnJej krajowej. OprócZ 
tego nieprzerwanie my~ę o stu
dJach. Chciałbym je sko1\czyć jak 
najszybciej. W dalszej perspek
tywie myślę o załoreniu rodzi
ny, mieszkaniu . Teraz zdany Je
stem bowiem na rodziców. 

Dziękuję za rozmowę l ży
czę rozwiązania w zystkich 
problemów. 

RO:rm4w1al: Piotr Bartosz 



i3aza jest udostępniawi 
,. dostawcy selWisu ONLINE 

qef&u{reson 

Ankieter zbiera darte 
o Twojej firinie 

Informacje są prze
twarzane i wprowa
dzane do głównej 
bazy danych 

ul. Heweliusza 11/XVll p., 80-890 Gdańsk 
tel. +5831 5076,31 3421, fax +58 31 5079,31 3421 
email: info@teleadreson.com.pl 
WWW: bttp:/Iwww.teleadreson.com.pl 
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Marta Siwek 

~~lf()T() 13~· 
ul Kard. B. KomlnJca 5 

(obok pocuy) 

.. zabawki 

.. art. papiernicze 

.. art. fotograficzne 

.. odbitki barwne wykonane 
w profesjonalnym laboratorium 

ZARZĄD KOŁA PTIK "TRAMp· W POLKOWICACH 

serdecznie zaprasza 
na wycieczkę turystyczną 

w Góry Stołowe 

Koszt wycieczki: 
czIonkowie kola - 4 zł 
pozostali uczestnicy - 5 zl 

Zbiórka: 
wiata przystankowa 
przy ul. Kominka 
(obok basenu przy SP-3) 

,'/ 

Zapsy ptZ)'jmule:Hallno w.erzbióo, SM~, J. SIcmWiego 2, l1li • .(5 1618, AS 17 66 

VIDEO TOP 
M&MGŁĄB 

Polkowice, ul. Kominka S - przeniesiona z Rynku 

W aktualnej ofercie około 3000 kaset Video w tym 
okolo 200 aktualnych hitów . 

czynne od godz. 11)00-2100 

w niedziele od godz. 1100-19"" 

Ceny od 50 gr do 4 zł 

Do każdego wypoiyczonego Hitu doda1kowo daJe
my 1 film gratis . 

Już w kwietniu zapraszamy na Super Premierę Filmu 

" WALECZNE SERCE" 
M. Glbson 

który otrzymał 10 nomlnocJI do Oskara '96 

- seraeczniezaprasza111!f -

NAJC~ŚCIEJ WYPOŻYCZANE HITY TYGODNIA: 

1. System . . . ........ . . S. Bullock 
2. Tato .... . ... . ...... B. Linda 
3. Liberator 2 .......... S. Seagal 
4. Apollo 13 ........... T. Hanks 
5. Waleczne serce ....... M. Gibson 
6. NeU . . .... . ........ J. Poster 
7. Wodny świat ......... K. Costner 
8. Honor zabójcy ....... D. Lundgren 
9. Chłopaki na bok 

10. Don Juan de Marco 
11 . Francuski pocałunek 

12. Operacja słoń 

13. Szybcy i martwi .... .. S. Stane 
14. California Man 
15. Kocham kłopoty ...... J. Roberts 

FILIA VIDEO-TOP 2 
czynne w godz. 1100-21 00 

PRZY UL. HUBAIA 26. 
Z A PRZA SZAMY 

Uwaga konkurs! Pracownia; Projektowa 

Na pierwszą osobę. która 
przyjdzie do redakcji Gazety 
Polkowlcklej I prawidłowo od
powie na poniżej zamIeszczo
ne pytanie, czeka nagroda w 
postaci Jednego miejsca na 
wycieczkę w Góry Stołowe. 

Wymień dwa rezerwaty znajduiQce 
się no obszarze Parku Narodowego 
G6r Stołowych. 

9 

.. prowadzi bazę ..... .-"" 
- projektuje·MJ~~~ 

a po.nadto 
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Podwójny sukces Grzegorza 
Z udziałem 64 uczestników 

podczas minionego weekendu w 
Brzegu Dolnym odbyły się mi
strzostwa Polski w tenisie sto
łowym kadetów. Jedyny repre
zentant Górnika Polkowice Grze
gorz Sorokopas pokazał wszyst
kim swoim rywalom jak nalety 
grać w tenisa stołowego. Zwy
ciętając we wszystkich poJedyn
kach wywalczył tytuł mistrza Pol
ski w grach Indywidualnych. W 
finale pokonał Artura Daniela z 
Chełma 2:0. Drugi tytuł mistrza 
kraju wywalczył w grze miesza
neJ z Martą Pił kCl reprezentuJą
cą Ustkę. W finale .nasza" mle-

szana para pokonała Oglejko
Kaczmarzyk l ~Burzy· Wrocław 
takte 2:0. 

• Jestem szczę~lIi,W -r suk
cesu Grzegorza. Uwatam, te 
swoimi wspaniałymi pojedynka
mi potwierdził, te awans do ka
dry narodowej kadetów nie był 
dziełem przypadku - powiedział 
Sławomir Słowiński, trener mi
strza kraju. 

Grzegorz Sorokopas wetmle 
udział w międzynarodowych mI
strzostwach Polski, które odbę
dą się 6-7 czerwca w Cetniewie. 
Naszemu tenisiście i jego trene
rowi serdecznie gratulujemyl 

Na najwyższym podium Grzegorz Sorokopas - Mistrz PolskI. 

PROGRAM 
TELEWIZJI REGIONAlNEJ WOJEWÓDZTWA LEGNICKIEGO 

'U)TEK J 1.05.1996 
10.00 Program dnia 10.05 Blok filmowy dla 
dzieci· powl. 10.55 Informacje TVl11.10 
Gośt TVl 11.25 Klub babysfttets • powt. 
11.50 Teletekst 16.45 Program dnia 16.50 
Blok filmowy dla dzieci: Pac Man . Wiget 
17.45 Informacje TVl • wyd. pop. 18.00 
SZpital mlaJskl • serial USA 18.45 Nowo
ści wydawnicze 19.00 Włamani. - pow!. 
filmu fab. 21 .00 Klub babysltters - serial 
prod.USA 21.30 InformacjeTVl·wydanle 
gl6wne 21.50 Czas prezydentów 22.05 Pall
tofal.k kopciuszka· film prod. USA 23.35 
Informacje TVl • wyd. ~ecz. 23.50 Zakoń
czenie programu 

S080TA 1.06.1996 
10.00 Program dnia 10.05 Blok filmowy dla 
dzieci 10.55 Informacje TVl 11.10 Czas 
prezyd9rlt6w 11.25 Klub babysilets· pow!. 
12.50 Teletekst 15.00 Dzień dzled<a 15.10 
Ry~rzyk czerwonego serduszka - film 
animowany prod.połskiej 16.10 Dzień dziec
ka 16.55 Pac man. Wiget • filmy anlmo
wane 17.35 Czas dla debie 17.45 Informa· 
cje TVl • wydanie specjalne 18.00 Szpital 
Miejski ·serial prod.USA 18.45 Pantofelek 
kopciuszka· powl. filmu fab. 20.15 Buz ... 
• program muzyczny 20.45 Opinia pubflcz-

na 21.00 Panna dzledzlczk. serial 
prod.bmylijskiej odc.l/85 21.30 Informa
cje TVl· wydanle główne 21 .45 Czas dla 
debie 21.55 KoJak - serial sensacyjny 
prod.USA 22.45 Dolina lalek- serial prod. 
USA 23.10 FILM TYGODNIA· PRZEBO
JE SPRZED LAT • DIebelskI nietoperz
film prod. USA (1940 r.) 00.20 Informacje 
TVl - wyd, ~ecz. 00.35 Str.fl Tańca -
fista przebojów muzyki młodzieżowej 

NIEDZIElA 2.06.1996 
9.55 Program dnia 10.00 Rycerzyk czet
wonego setduszka -powt. 11.00 Informacje 
TVl- pow!. 11.15 Panna dziedziczka • pow!. 
16.45 Program dnia 16.50 Blok filmowy dla 
dzieci Pac Man. Wiget 17.35 Czas dla 
debie 17.45 Wydarzenia Tygodnia 18.05 
SZpital miejski - serial prod.USA 18.50 
Kojak • powt. 19.35 Buz· program mu· 
Vjczny 20.05 Strefa tańca 21.00 Panna 
dziedziczka • serial prod.brazylijsklej (2l 
85) 21.30 Wydarzenia Tygodnia 21.50 Czas 
dla Ciebie 22.00 Colombo • serial krymi· 
nalny prod.USA 23.20 Playboy 23.50 Za· 
kończenie programu 

PONIEDZlR1EK 3.06.1996 
10.00 Program dnia 10.05 Blok filmowy dla 
dzieci- powt. 10.55 Wydarz9rlia Tygodnia 

Nie taki diabeł straszny 
W sobotnie popołudnie Ze

spół Szkół był gospodarzem 
sparingowego spotkania w ko
szykówce, w którym wystąpiły 
zespoły miejscowego .Orła" I 
.Roklta" AlS Uniwersytet Wro
cław. Początkowo wszyscy są
dzili, te będzie to spotkanie 
do jednego kosza, zwłaszcza, 
te drutyna wrocławska nalety 
do czołówki drugiej ligI. Oka
zało się jednak, te nie taki dia
beł straszny... Tylko dzięki 
większemu doświadczeniu zwy
ciężyły wrocławianki 79:77 
(32:46). Mecz był bardzo wy
równany. Początkowo wrocła
wianki potraktowały spotkanie 
treningowo, jednak szybko zo
rientowały się, że z polkowle
ką drużyną żartów nie ma. Ze
rwały się do falowych ataków, 
które w rezultacie przyniosły 
tylko dwupunktowe zwycięstwo. 

Motna więc przypuszczać, te 
w rozgrywkach II ligi nasze 
dziewczęta wcale nie muszą 
być na straconej pozycji choć 
frycowe przyjdzie Im zapłacić. 
Punkty dla gospodyń zdobyły: 
Urban 20, Załęska 14, Krzy
wicka 12, J.Moskaluk 11, Kło
slńska 9, Jazłowieka 7, Ozga 
3 oraz Kozdroń 1. Po tym spo
tkaniu kierownictwo MKS 
.Orzeł" w porozumieniu z wła
dzami miasta postanowiło zgło
sić swoje koszykarki do roz
grywek II ligi. Chęć do gry w 
polkowicklej drutynie wyraziły 

dwie koszykarki ze Startu Sta
rachowice Krzywicka I Załęska 
oraz Jazłowiecka, była zawo
dniczka wrocławskiego ~S. Ta 
trójka zawodniczek była testo
wana podczas sobotniego me
czu rozgrywanego w ramach ob
chodów Dni Polkowic. 

Amerykanin lepszy o 20 cm 
Znakomicie spisał się 

Rajmund Kółko z Górnika Po
Ikowice podczas sześciome
czu lekkoatletycznego w Lu
blianle. W swojej koronnej 
konkurencji, rzucie oszcze
pem, zwyciężył wynikiem 
75,90 m. W kategorii open 
mitingu Grand Prix Europy za-

11.15 Panna dziedziczka· pow!. 11.45 Te
letekst 16.45 Powitanie 16.50 Blok filmowy 
dla dzieci Pac Man. Wlgat 17.45 Informa
cje TVl • wyd. pop. 18.00 SZpital miejski -
serial prod.USA 18.45 Opinia publiczna 
18.55 Colombo ·powl. 2O.15 Prawe dziec
ka - program publicystyczny 21 .00 Pannl 
dziedziczka - serial prod.brazylijsklej (31 
85) 21.30 Informacje TVl· wydanie gl6wne 
21.50 Gośt TVL 22.05 KoJak- film fabular· 
ny prod.USA 22.55 Dolina Lalek· serial 
obyczajowy prod.USA 23.20 Informacje TVl 
• wyd. ~ecz. 23.35 Playboy 00.05 Zakoń
czenie programu 

WTOREK 4.06.1996 
9.55 Program dnia 10.00 Blok filmowy dla 
dzieci· powl. 10.50 Opinia publiczna 11.00 
Informacje TVl - powl. 11 .15 Gośt TVl
powl. 11.30 Panna dziedziczka • powl. 
12.00 Teletekst 16.45 Program dnia 16.50 
Blok filmowy dla dzieci Pac Man. Wigel 
17.45Informacje TVL • wyd. pop. 18.00 
Szpital mieJski - serial prod. USA 18.45 
Opinia publiczna 18.55 Kojak - powl.19.5O 
Rośnij zdrowo - magazyn dla rodziców 
20.30 Globtroterzy - magazyn turystyczny 
21.00 Panna dziedziczka - seriai prod. 
brazylijskiej (4185) 21.30 Informacje TVl 
• wydanie gl6wne 21.50 Gośt TVl 22.05 
Odczep si, rzepl. - film fab. prod. francu
skiej 23.30 Informacje TVl- wyd. ~ecz. 
23.45 Zakończenie programu 

jął trzecie miejsce ustępując 

jedynie aktualnemu wicemi
strzowi świata, Anglikowi Hil
lowi oraz jedynie o 20 cm mi
strzowi Stanów Zjednoczo
nych Me Calnzlemu. Za kilka 
dni Rajmund Kółko wyjetdta 
na czterodniowy miting do 
Rygi. 

ŚRODA 5.06.1996 
9.55 Program dnia 10.00 Blok filmowy dla 
dzieci 10.50 Opinia publiczna 11.00 Infor· 
macje TVl11.15 Gośt TVl11.30 Panna 
dziedziczka - serial prod. brazylijskiej 12.00 
Teletekst 16.45 Powitanie 16.50 Blok fil
mowy dla dzieci PIC man. Wig.t 17.45 
Informacje TVl· wyd. pop. 18.00 SZpItal 
mieJski- serial prod.USA 18.45 Opinia pu
bliczna 18.55 Odczep si" rzepie- film lab. 
prod. francuskiej( powl.) 20.20 ReportaŻ 
20.35 Przeboje domowego klna 21 .00 Pan
na dziedziczka - serial prod. brazy&jskiej 
(5/85) 21.30 Informacja TVl - wydanie 
główne 21.50 GoŚĆ TVL 22.05 Bitwa o 
Mldway - film fab.prod. USA 00.15 Infor
macje TVl - wyd. ~ecz. 00.30 ZaIIończe
nie programu 

aWRRTEK 6.06.1996 
9.55 Program dnia 10.00 Blok filmowy dla 
dzieci 10.50 Opinia publczna 11.00 Infor· 
macje TVl • powt. 11.15 GośC TVll1.3O 
Panna dziedziczka· powl. 12.00 Teletekst 
16.45 P1>witanie 16.50 Blok filmowy dla 
dzieci Pac man. Widgel 17.45 Informacje 
TVl - wyd. pop. 18.00 Szpital mIejski -
serial prod. USA 18.45 Opinia pubiczna 
18.55 Nicholas Nłckleby - film anilTlCMa· 
ny prod.anglelsklej 20.15 Program lokalny 
21.00 Panna dziedziczki - serial 
prod.brazylijskiej (6185) 21.30 Informacja 
TVl-wydanle gI6wne 21.50 RaJ dla katd. 
go • tilm fabulamy prod.francusl<iej 23.40 
Informacje- wyd. ~ecz. 00.1 0 ZaIIończe
nie programu 
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Rekordowa liczba 
Gdyby nie rozgrywki teniso

wej ligi w Lubinie kto wie Ilu ucze
stników zgromadzI/by dwudniowy 
turniej, jaki odbył się na polko
wickich kortach w minioną sobo
tę i niedzielę. Na starcie tej im-

prezy stanęło 27 zawodników re
prezentujących Głogów, Lubin, 
Choclanów I Polkowice, a wśród 
nich takle tegoroczny mistrz Sy
berii Konstanty Goubenko. Jut 
pierwsze ćwierćfinalowe gry su
gerowały faworytów turnieju . Po 
kilku godzinnej rywalizacji wyło
niono zwycięzców. Oto Ich kolej
ność: 

1. Arkadiusz Korleniowski 
- Lubin 

2. Edward totklewlcz - Lubin 
3. Konstanty Goubenko 

- Głogów 
4. StanisłaW Barłoszek 

- Polkowice 
Sponsorem dobrze przygotow&
nego turnieju był wlaśclciel fer
my drobiu .tylice· koło Rawicza. 

Niepokonany Wałęsa 
Z okazji Dni Legnicy 26 maja 

odbył się turniej w podnoszeniu 
ciętarów. W Imprezie startowali 
juniorzy I seniorzy, a wśród nich 
at ośmiu aktualnych medalistów 
mistrzostw PolskI. W tym bardzo 
silnie obsadzonym turnieju roz
grywanym w podrzucie wzięli 

udział sztangiści Górnika Polko
wice. Wśród Juniorów do 16 lat 
l.ukasz l.ozińskl w kategorl/ w&
gowej 50 kg wywalczył pierwsze 
miejsce wynikiem 77,5 kg. Spo
śród 18-latków najlepszym Ok&
zal się reprezentant .Burzy· Wro
cław Adam Janocha, który star
tując w wadze do 70 kg uzyskał 

wynik 147,5 kg. Z naj starszych 
Juniorów (do lat 20) nie do poko
nania byt Konrad Ostapskl z MKS 
.Otawa·, który wynikiem 170 kg 
zwyclętył w wadze do 83 kg. 
Wśród seniorów do 59 kg naj
lepszym okazał się Tomasz W&
łęsa ze Śląska Wrocław. 

W klasyfikacji na najlepsze
go zawodnika województwa le
gnickiego zwyclę2yt Wojciech D0-
bosz z .Legrol· Legnica w kate
gorii Juniorów, natomiast w se
niorach najlepszym byt Tomuz 
Michalski z Górnika Polkowice 
(142,5 kg) 

Maciej znowu na pudle 
Podczas minionego weeken

du kolarze Górnika Polkowice 
mil Pasek, a dziesiąty łreneusz 
Krynicki . 

------------------------ł startowali w dwóch mocno ob- W niedzielę w Miejskiej Gór
ce odbyło się krytertum uliczne 
na dystansie 46 km. Tu Maciek 
Rzepka był siódmy, a Kamil P&
sek dziesiąty. W najb11tszych 
dniach podopieczni Zenona Wo
tniaka wezmą udział w kilku wy
ścigach. 1 czerwca o puchar wo
jewody legnickiego, natomiast 
następnego dnia w kryterium 
ulicznym w Jaworze. Silniejsza 
grupa naszych kolarzy uczestni
czyć będzie w ogólnopolskim wy
ścigu zaliczanym do challang'u 
pucharu Polski. 

Jest basebal 
W minioną niedzielę na po

Ikowlcklm stadionie zainaugu
rowano sezon basebalowy w 
Polsce. Z tej okazji na odbył 
się turniej z udziałem młodych 
zawodników reprezentujących 

dwa zespoły z Brzegu Dolne
go, Lewlna Brzeskiego i Polko
wic. Wszystkie spotkania roz
grywane były pod dyktando 
pierwszego zespołu z Brzegu. 
Nasi młodzi basebalIści, którzy 
zaczynają raczkować w tej dys
cyplinie, turniej potraktowali 
jako lekcję szkoleniową. Trze
ba jednak prZYlnać, te w me
czu o trzecie miejsce z Lewi
nem przegranym tylkO 16: 13, 
nie byli wyłącznie chłopcami do 
bicia. Pokazali momentami nie
zły basebal. 

Oto komplet wyników: 

BKS Polkowice - Brzeg II 0:21 
• Lewin - Brzeg I 2:16· le
win - BKS Polkowice 16:13 • 

Brzeg I - Brzeg II 14:0. Ostatecz
nie więc miejsca zajęli: 

1. Brzeg I 
2. Brzeg II 
3. Lewin 
4. BKS Polkowice 

Szkoda tylko, te tak malo kibi
ców obserwowało tę bardzo wi
dowiskową dyscyplinę, która 
chce zapewnić sobie stałe miej
sce w polkowickim kalendarzu 
imprez_ Sobotnio-niedzlelne emo
cje jakich dostarczy! widzom b&
setbal pozwala tywić nadzieję, 
te wejdzie on na stałe do kalen
darza polkowickich Imprez spo
rtowych (oby wreszcie powstałl). 
Więcej na ten temat napiszemy 
w następnym wydaniu gazety. 

W najblitszych dniach polko
wiccy basebalIści rozegrają to
warzyski mecz z drulyną z Miej
skiej Górki, a następnie w dniach 
24-30 czerwca wezmą udział w 
mistrzostwach Polski w Rybniku. 

sadzonych Imprezach. Pierwszą 
z nich rozegrano w Gorzowie 
Wielkopolskim. Był to między
narodowy klasyczny wyścig na 
dystansie 86 km, w którym star
towali Niemcy, DUńczycy i cała 
polska czołówka. Tut po starcie 
w głównego peletonu urwała się 
grupka kolarzy a wśród nich po 
dwóch Niemców i Duńczyków 
oraz trójka naszych kolarzy. Po 
znakomitym finiszu na mecie 
jako pierwszy zameldował się 
Maciej Rzepka. Czwarty był Ka-

Póki piłka w grze ... 
Ostatnia kolejka trzeciej ligi 

nie przyniosła radykalnych zmian 
w układzie tabeli, ponlewat są 
jeszcze do rozegrania zaległe 
meCle. Jednym z nich będzie 

mecz Górnika Polkowice z Kry
ształem Stronie Śląskie, który 
odbędzie w Polkowicach 12 
czerwca. 

- Nie wolno się nam podda
wać - powiedział Jerzy Serafin, 
kierownik drulyny - Nie dopu
szczamy nawet myśli o spadku z 
trzeciej ligi. Mamy do rozegrania 
sześć spotkań I wszystko do zy. 
skania. 
Oto terminarz ostatnich sześciu 
spotkań. U siebie zagramy: 

• 12 czerwca z Kryształem 
Stronie 

• 19 czerwca z KP Walbrzych 
Na wyjetdzle: 

- 2.06. - z Pogonią Oleśn ica 
- 6.06. - z Orłem Ząbkowice 
- 9.06. - z Piastem N. Ruda 
- 15.06. - z Rokitą Brzeg D. 

Mam nadzieję, te 12 czerwca 
na miejscowym stadionie poja-

wlą się tłumy kibiców, którzy go
rącym I sportowym dopingiem za
grzewać będą nasz zespół do 
zwycięstwa. 23 czerwca nasz ze
spół rozegra finał wojewódzki te
gorocznej edycji pucharu Polski 
z zespołem Iskry KochlIce. Mecz 
odbędzie się na stadionie legnic
kiej .Miedzi·. Wśród obserwato
rów będzie WOjewoda oraz Ie
gnic<-y parlamentarzyścI. 

-.-
Drugi zespół Górnika Polko

wice walczący o punkty w roZ
grywkach klasy .A· wygrał wyja
zdowy mecz z Orłem Zagrodno 
2:1. Bramki dla naszego zespo
łu zdobyli: Hańczyn I Diaczenko. 
2 czerwca u siebie podejmować 
będą .Konfeks" Legnicę· 

-.-
W lidze międZYWOjewódzkiej 

juniorów nadal nie wiedzie się 
Górnikowi Polkowice. Ostatni 
mecz przegrali 0:2 z legnicką 
Miedzią. 

St1YJ1Ia sportowa pod redakcJq 
Andrzeja Lecba - tel. 48-12-90 

, 
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BARAN 
Uśmiechnij się. wszystko uloty się teraz wspania-
le. Nareszcie Twoja wy! I cierpliwość przy-
niQS:ł oczekiwane efektY zeka Cię okres wy!~ 
żonej pracy, ale bJe ze wszystkim I 
znajdziesz jeszcze &a.s a ek. VI domu 
mila armosfera, ale wlęksZ:j uwagę na po
trzeby bliskich. 

BYK 
Nie daj się teraz ponieść emocjom, choćbyś bar
dzo tego chciał. SytUa~a mote cię kusić I prowo
kować do szybkich ' .~dnak to może oka
zać się tylko złu Jem. l'oJhlmo nawalu pracy, 
postaraj się konie tn{e · etć rrochę czasu na 
rozmowy I bliski konUlkt z aomownikaml. Wkrót
ce czeka Oę niespodzianka. 

BLIŹNIĘTA 
Pow trzymaj teraz SWÓJ ostry język. Slowa wypo-
wiedziane w złości ,gą emścić się na Tobie i 
odczujesz to bardz e$ . W pracy szef mote 
mleć do Ciebie p~ • słuchaj, co ma do 
powiedzenla i napra bI~ Pod koniec tygodnia 
motesz dostać zapr ~ malą Imprezę. Idt, 
zabawa będzie udana. 

RAK 
Jut w najbll:tszych dniach mote nadarzyć się oka
zja do poznania kągo# ku> będzie ~eć szan ę 
zagościć na dłużej ~ sercu. Wolne Raki 
mogą teraz znalet pana ra na cale tycie. w 
pracy przybędzie Qj:jzkÓw, ale jdIi wszy
stko bardzo dokładni zaplanujesz. pod koniec 
tygodnia odetchniesz areszcie z ulgą. 

LEW 
W naJbll:tszych dniach nie podejmuj żadnych no-
wych zobowlązań o nie obiecuj Wyko-
rzystaj ren czas na I załatwienie wszel-
kich zaległych sp o motesz tet otrzy-
mać watną wiado leka. Będzie to bar-
dzo mlla nlespodz(:r rze zastanów się, co 
chcesz z ni'I zrobić. 

PANNA 
Ten tydzień będzie dla Ciebie bardzo udany je~1I 
chodzi o pracę. Dobra atmosfera w biurze czy 
zakładzie doprowad ' o :rtgo, że szef doceni 
nareszde Twole:.:ł K. W domu posuraj się 
jednak stworzyć milą ~~. W sobotę mo
tesz zorganizować małe spotkanie z przyjaciółmi. 
BędZie naprawdę wspaniale. 

WAGA 
Twoja sytuacja rodzi mote teraz znacznie się 
popraWić. Za sprawą odego Raczka przeiyJesz 
wiele radosnych c le najbll:tszych. Nie-
porozumienia z ogą teraz zniknąć 
na dobre. Je$U u I s nie wracaj do nich 
jut nigdy. W pracy uważaj na IntrygI. Unikaj Ich, 
a będzie dobrze. 

SKORPION 
Mote z stanąć teraz przed koniecznością dokona-
nia życiowego wy ktuj sprawę bardzo 
poważnie I nie sluc . czllwych rad. Decy-
Zję mu isz podjąć . elnle. Masz duże szan-
se na pomyślne rO~4U e, o ile będziesz pew
ny swojego \\'Yboru. ~rym dniem do dzialania 
będzie czwanek. •• 

STRZELEC 
Motesz być teraz podatny na czyjd sugestie I 
zechcesz p6J$ć na la ~promls. Przyniesie 
CI on jednak tylko :U~ie. Je~1I masz wąt-
pliwości, porozmawia . z WcXlniklem. On sprzyja 
Twoim planom i zna aetlle lepiej nit sądzisz. VI 
pracy mote pojawlt hansa na zmianę stano
wiska. Zastanów się. 

KOZIOROŻEC 
Najbll:tszy tydzień będzie raczej nudny I upłynie 
bez Większych nles - . Dopiero w pl'ltek 
może pojawić się szaJ'lliana jakle~ szaleństwo. 
Uważaj jednak na ki e wsiadaj za kierow
nicę, teby wrócić ~~ l'll}em do domu. MIody 
Lew czeka na Twój ~$zy ruch. Zdecyduj się, 
zanim będzie za p6tno. 

WODNIK 
pod urokiem pewnego 
rodzi się w cOO więcej, 

jeśli nie będZiesz z (arczywy. ZaproponUj 
spacer lub kino. ~ mote mleć do 
Ciebie prelensj , ęcasz jej zbyt maJo 
czasu. Jeśli tak jesr, postara, się to naprawić. Mote 
wsp6lny wyjazd? 

RYBY 
W tym tygodniu możesz śmJalo realizować swoje 
naj krytsze nawet marJ.ęl) Szczególnie dobrym 
dniem będzie czwartek Zlich aj Jednak umiar I 
rozs:Jdek, Inaczel 9l2i ~ w eufortę I po
gubić się . Clerpliwo§C. . 'jiSt Twoją najmocnlej
szą lroną. więc popracuj nad nią . Naprawdę 
będzie wano. 

Krzyżówka 22/96 
POZIOMO: 
'1) np. miedt 
6) pracuje w kutni 
9) bezwład 

10) nadzienie 
11) dawniej: ster statku 
12) między aktami 
~B) nowela Prusa 

"1.6) dawnieJ: szanowana 
pani 

ts.} porwał Helenę 
~2)-zona 
23) wypiętrzony i 

sfałdowany obszar 
24) turecka niewola 
25~ przystanek kolejowy 
26) szuka minerałów 
~ojskowe nakrycie 

głowy 

"3~pokarm kanarków 
~3l wielki gar 

PIONOWO: 
l) futrzane okrycie rąk 
2) wróżebne karty 
3} na patyku 
4) film Jandy 
5) sole kwasu octowego 

'6l niejedna w talii 
"7) ssak ziemnowodny 
8) palone w .Pani 

Twardowskiej· 
14) zapisek 
1~ Wybór np. króla 
h}niedomaganie 
lS).brak wolności 

9.t skaczący błazen 
20) kraj z Obwodem 

Kaliningradzkim 
21) afrykańskie zbote 
28~polska jaszczurka 
29) bogacz 
30) grubo mielone zbote 
31.) przyjmowanioe 

Rozwiązanie krzyt6wki (wyd,ty z gazety I naklejony diagram krzyż6wl<i) naJeZy paesłać na 
karde pocz1owej na adres redakcji do dnia 13 czerwca 1996 r. Nagrodą za prawidłowe rozwiąza
nie krzyżówki jest talon o wartości 10,. zl ufundowany palZ FOTOlAB w PoIkowicach. 

36) Instytucja emitująca 
np. obligacje 

3'1-}-wieś niedaleko 
Polkowic 

pracowników 
32) ŚWiadczenie 

powypadkowe 
Rozwiązanie krzyt6wkl z Gazety PoIkowlcklej 20m. POZ/OMO: popyt, impas, Rama

dan, opera, Wigry, Niagara, onuks, ranty, majak. grabie, amator, trzon, pastor. ateizm, ognik. 
maria, OIake, dorobek. nadir, ratka, esencja, tenis, Jujka. PIONOWO: proso, plecy, trans, 
zmiana, odraza, inwar, pagon, szyny, nirwana, kabotaż, anapest, troczek, metro, Jazon, kanak, 
gorse~ izbica, manat. Rodan, adres, Okraj, Ałtaj, elana. 

Nagrodę za prawid\owe rozwfąznie krlyż6wki 2<W6 wylosowala T "8$8 Torchala zam. przy 
ul. Kasztanowej w PoIkowłcach. Po odbiór nagrody prosimy zglosić si, do siedziby reclakcji. 

Adres redakcJI: 59-320 Polkowice, ul. Górna 313, tel.lfax 45-10-13. 

"381 zagadka słowno
rysunkowa 

39)-gruby karton 
40) popularna nazwa 

restauracj i 
pieszczotliwe 
określenie młodej 
małtonkl 

'33)..pożarna lub miejska 
34) afrykańskie państwo 
35) amerykńskl 

płaskowy2 z 
rysunkami 
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